
 
 
 

Verslag Bestuurlijke Klimaatadaptatietafel Limburg (BKaL) 
17 november 2022 van 09.30 – 12.00 uur   
Locatie: ECI Cultuurfabriek, ECI 13, 6041 MA Roermond 

 

 Onderwerp 

1 Opening en mededelingen 

• De vergadering bestaat uit twee delen. Het eerste deel betreft de reguliere vergadering van de 
BKaL. Het tweede deel van de bijeenkomst staat in het teken van de Intentieverklaring Voldoende 
Zoetwater. 
 

2 Hoogwater en wateroverlast 
 
A. Landelijke Beleidstafel Hoogwater en Wateroverlast 
In maart van dit jaar werd het eerste advies van de Landelijke Beleidstafel Hoogwater en Wateroverlast 
gedeeld. Nu, eind 2022, gaat volgens planning het eindadvies opgeleverd worden. In dit eindadvies 
wordt door de beleidstafel onder meer ingegaan op concrete opties om het waterbewustzijn te 
vergroten en de impact van extreme neerslag op andere locaties in Nederland. Ook vindt een nadere 
concretisering van aanbevelingen plaats rond het principe water en bodem sturend in de ruimtelijke 
ordening. 
Marieke Hofstra van het Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat geeft de toelichting op de laatste 
versie van het eindadvies. 
 
Vragen/opmerkingen: 

• Waarom ligt de coördinerende rol bij de stresstesten bij de provincie en niet bij de waterschappen?  
Antwoord: de provincie heeft een coördinerende rol gekregen om het gesprek met alle partijen te 
faciliteren en het aanpassen van de ruimtelijke ordening. Water is namelijk van ons allemaal. We 
voeren niet alleen een stresstest uit, maar moeten ook iets doen met de uitkomsten.  

• Hoe worden de partijen betrokken bij de risicodialogen?  
Antwoord: de provincies spelen een rol bij de organisatie van de risicodialogen. 

• Klimaatadaptief bouwen moet je ook verankeren en niet alleen toepassen bij herstel. Antwoord: 
landelijk is men bezig om te kijken hoe we dat kunnen verankeren. Het bouwbesluit is daar een 
onderdeel van. Ook is er een maatlat klimaatadaptief bouwen. Deze maatlat helpt om te komen tot 
een goede inrichting van het gebied. Hier moet je per direct met elkaar mee gaan werken. De brief 
water en bodem sturend gaat daar ook iets over zeggen. 

• Klopt het dat er gesproken wordt om te komen tot een structurele financiering voor 
klimaatadaptatie. 
Antwoord: klopt, we werken dit volgend jaar verder uit en maken een haakje voor het nieuwe 
regeerakkoord (volgende kabinetsperiode). 
 

3 Hoogwater en wateroverlast 
 
B. Regionaal / Lokaal 
Het programma Waterveiligheid en Ruimte Limburg (WRL) is bezig met de uitvoering van haar 
programmaplan. Maarten van der Sande geeft een toelichting op het proces naar een nieuwe 
normering. 
 



Vragen/opmerkingen: 

• Is het mogelijk om garantie te krijgen op de financiering wanneer je voor je eigen stroomgebied al 
voor 2025 aan de slag wil gaan met bekende knelpunten?  
Antwoord: je hoeft niet te wachten met het nemen van maartregelen waarvan je kan aantonen dat 
ze no-regret zijn en die passen binnen het vraagstuk waarvoor je WRL kan inzetten. Het programma 
bevat ook een spoor om korte termijn maatregelen te identificeren en te kiezen welke van deze 
maatregelen WRL kan oppakken. Echter zelfs bij het nemen van korte termijn maatregelen moet je 
de normering weten. Afhankelijk van de toekomstige normering zul je misschien toch iets anders 
moeten doen en voor nu moeten gaan voor een variant light of een tijdelijke maatregel. Het is elke 
keer zoeken naar de oplossingen en het evenwicht. Elke korte termijn maategel moet je toetsen op 
de lange termijn. 

• Hoe gaan we straks om met bewoners die elke keer schade hebben, zowel in het bebouwde als 
agrarische gebied?  
Antwoord: klimaatbewustzijn en zelfredzaamheid zijn als laag meegenomen in het programma. We 
kunnen een programma ontwikkelen om ondersteuning en hulp te bieden. Het is evident dat je in 
gesprek gaat met agrariërs / eigenaren van gebieden die cruciaal zijn voor het oplossen van een 
waterprobleem en met elkaar oplossingen maakt. Dit kan door grondverwerving, maar ook door het 
maken van beheerafspraken. Verder starten we verkenningen op om te kijken naar het systeem van 
verzekeringen. 

• Is al meer bekend over de projecten waarnaar jullie gaan kijken?  
Antwoord: de pilot die we hebben zoomt erg in op de aanpak risicogerichte normering. In het 
gekozen gebied komen allerlei faciliteiten samen om de methode goed te doordenken. Van daaruit 
denken wij goed op te kunnen schalen naar heel Limburg. Los van deze pilot identificeren wij ook 
wat we op de korte termijn kunnen oppakken. Naast WRL lopen ook de Water in Balans projecten 
gewoon door. 

• Kijk ook naar de vitale infrastructuur. In Valkenburg is bijvoorbeeld ook de drinkwatervoorziening 
geraakt. 
Antwoord: wordt meegenomen. 

• De uitvoering zit voor een groot deel bij de waterketenpartners. Governance is cruciaal en daar 
moeten we heldere afspraken over maken. Het gaat dan bijvoorbeeld over de rol van de BKaL als 
klankbord. Zou graag nog een keer willen doorpraten over de wijze van advisering van de 
waterketenpartners over het programma.  
Antwoord: daar komen we bij u op terug. 
 

4 Watersysteemevaluatie Deltares 
Voor het onderzoeken en evalueren van de hoogwatersituatie op het vlak van het watersysteem is het 
onafhankelijke onderzoeksinstituut Deltares ingeschakeld. Het onderzoek is in volle gang en tussentijdse 
resultaten worden opgeleverd. Zo zijn evaluaties uitgevoerd van wat er precies gebeurd is en zijn de 
case studies van een aantal regionale watersystemen afgerond. Fase 2 van het onderzoek is gestart.  
Aldo Janssen van Waterschap Limburg geeft een toelichting aan de hand van enkele uitkomsten en het 
verdere proces. 
 
Vragen/opmerkingen: 

• We horen nu alleen wat het kan betekenen voor Zuid-Limburg. Doel van het onderzoek was 
echter ook om hier lessen uit te halen voor de rest van Limburg.  
Antwoord: we hebben Zuid-Limburg gedaan. De rest van Limburg staat nu op de agenda van 
fase 2 van het onderzoek. 

• In hoeverre kunnen groene daken een rol spelen?  
Antwoord: groene daken hebben we niet expliciet onderzocht. Wel hebben we gekeken wat er 
gebeurt als we meer millimeters achterhouden. Groene daken helpen daarin. Het is ook een 
belangrijk item in het klimaatbestendig maken van bedrijventerreinen.  



• Vanuit de systeembenadering zou je ergens anders aan de slag moeten dan in de rode 
postcodegebieden op het kaartje.  
Antwoord: de maatregel kan inderdaad op een andere plek in het systeem zitten om de rode 
gebieden op te lossen. 

• De zorg wordt uitgesproken hoe we het landelijk gebied nu moeten gaan inrichten? 
Antwoord: er komt op dit moment inderdaad ontzettend veel op ons af dat voor een groot deel 
in het landelijk gebied gaat landen, denk ook aan de komende ministersbrieven. Dat moet in 
onderlinge samenhang opgepakt worden. Het wat en hoe is nu nog niet helder en wordt de 
komende periode zeker onderwerp van gesprek. 
 

5 Verslagen en terugmeldingen 

• Bijlage 1  Verslag/actielijst BKaL van 29-9-2022 
 
Voorstel 
Vaststellen van het Verslag/actielijst BKaL van 29-9-2022. 

• Het verslag is vastgesteld. 
 

6 Rondvraag 

• Oproep aan iedereen om na te denken over praktijkervaringen met klimaatadaptatie die je als 
organisatie graag met de andere deelnemers van de klimaattafel wilt delen. Goede voorbeelden 
werken inspirerend en het beste op locatie, zodat we het ook in de praktijk kunnen zien. Heeft u 
hier ideeën over?   
Neem contact op met Jos Stemkens via j.stemkens@waterschaplimburg.nl of 06-52401397.  

 

7 Afsluiting van de vergadering 
Volgende overleg donderdag 23 maart 2023. 
 

  

 Intentieverklaring Voldoende Zoetwater 
Het tweede deel van de bijeenkomst staat in het teken van de Intentieverklaring Voldoende Zoetwater. 
 
De klimaattafel heeft in de afgelopen vergaderingen afgesproken om met alle betrokken partijen onder 
de vlag van de BKaL één Waterconvenant op te stellen voor zowel grond- als oppervlaktewater. In dat 
convenant gaan concrete afspraken gemaakt worden over hoe we de beschikbaarheid van voldoende 
schoon zoetwater zoveel mogelijk borgen en de schade als gevolg van droogte en verdroging zoveel 
mogelijk voorkomen. Eerste stap hierin is een gezamenlijke intentieverklaring als voorportaal richting 
het convenant.  
 
Meer dan dertig Limburgse partijen nemen deel en zetten een handtekening onder de Intentieverklaring 
Voldoende Zoetwater. Daarmee geven zij aan de urgentie van de problematiek te erkennen en de 
samenwerking voor een gezamenlijke aanpak van de droogte te intensiveren. Het besef is dat 
maatregelen op korte termijn onvoldoende zijn om de gevolgen van droogte tegen te gaan. Een 
structurele aanpak op de lange termijn is nodig waarvoor we samen moeten optrekken. We zijn daarbij 
allemaal aan zet om bij te dragen. 
 
In de bijeenkomst wordt symbolische een handtekening gezet op een bord. De ondertekening van het 
formele document wordt de komende weken afgehandeld waarbij partijen alsnog kunnen aansluiten. 
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